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A politikai felhangok elültek, most már 

mindenki az előnyeit élvezi a hódme-

zővásárhelyi és a makói kórház integ-

rációjának. Több funkció megosztva 

kerül ellátásra, átjárható a két intéz-

mény mind a betegek, mind a dolgo-

zók számára. Véleményem szerint az 

együttműködés jól működik, folyamatos fejlesztések történ-

nek, melynek köszönhetően javul a betegek ellátása és kom-

fortérzete is.

Dr. Nagy Jenő, CSMEKHM makói tagkórház 

mb. igazgató főorvos

AZ ORSZÁG LEGFONTOSABB CÉLJA, 
HOGY A MAGYAR GAZDASÁG 

TARTÓSAN NÖVEKEDÉSI PÁLYÁRA ÁLLJON

Az uniós források felhasz-

nálásáról egyeztetett Lázár 

János a kamarákkal és mun-

kaadói érdekképvisele-

tekkel október közepén 

Budapesten.

Lázár János Miniszter elnök

séget vezető miniszter sze

rint a 2014–2020as uniós fej

lesztési időszakban a források 

felhasználásában a gazdaság 

kapja a főszerepet, és az or

szág legfontosabb célja, hogy 

a magyar gazdaság tartósan 

növekedési pályára álljon. Az 

egyeztetés sajtónyilvános kö

szöntőjében kijelentette, hogy 

a kormány a jövőben úgy je

lentet meg pályázatokat euró

pai uniós forrásból, hogy előt

te konzultál az érintettekkel, és 

bírja azok jóváhagyását, akik 

számára a lehetőség kínálkozik.

A 20142020as időszakban a 

forrásokhoz olcsóbban, gyor

sabban és egyszerűbben kell 

hozzájutniuk az érintetteknek – 

tette hozzá a miniszter. 

Emlékeztetett arra, hogy az 

érintett gazdasági szerep

lők intenzív támogatásá

ra volt szükség ahhoz, hogy 

Magyarország a 2007–2013

as időszakban a rendelkezés

re álló 8000 milliárd forintos 

keret 100 százalékát ki tud

ja fizetni, még akkor is, ha en

nek a keretnek csak egy kis ré

szét kapta meg közvetlenül a 

gazdaság. 

Nem az államnak kell diktál

nia, hogy mire lehet Magyar

országon pályázni, az állam

nak ki kell szolgálnia azokat 

az igényeket, amelyek a gaz

daság fejlesztésével kapcso

latosak – fogalmazott Lázár 

János. Hozzátette, a 2014–

2020as időszak keretéből 

már 1000 milliárd forint uni

ós forrást kiírtak és újabb 

1000 milliárd forintos cso

mag meghirdetés előtt áll. 

Konkrét visszajelzést várnak 

a vállalkozásoktól a kamará

kon, érdekképviseleteken ke

resztül, hogy látni lehessen, 

milyen irányban halad a fo

lyamat és a kitűzött célt elér

téke – hangsúlyozta. 

A miniszter szólt arról is, a kor

mány úgy módosítja a pályá

zati lehetőséget a vállalkozá

sok számára, hogy a vissza 

nem térítendő, és visszatérí

tendő támogatás 50 százalé

ka pályázati előlegként a beru

házás megkezdésekor lehívha

tó legyen, továbbá könnyítik a 

biztosítékadási kötelezettséget. 

Lázár János egyetértett azzal 

a kamarai véleménnyel, hogy 

2016–2017ben a magyar gaz

daságnak szüksége van olyan 

intézkedésekre, amelyek nö

velik az ország versenyképes

ségét, szerinte jelentős tarta

lék van az állami bürokrácia 

leépítésében, a kifizetett for

rások pedig dinamizálhatják a 

gazdaságot.

Parragh László, a Magyar 

Kereskedelmi és Iparkamara 

elnöke kiemelte, hogy a 2014–

2020as időszak fő feladata 

olyan pályázatok megjelente

tése, amelyek a gazdasági fej

lődést élénkítik, alkalmasak a 

versenyképesség, a foglalkoz

tatási helyzet javítására. 

RENDKÍVÜLI KORMÁNYZATI 
TÁMOGATÁSOKRÓL 

DÖNTÖTTEK
3,6 milliárd forint rendkívüli, vissza nem térítendő tá-

mogatást kapott 399 önkormányzat a magyar kor-

mánytól. A kormány soron kívüli döntésének megfelelő

en térségünkben Földeák 8,9 millió, Óföldeák 5,9 millió és 

Mártély 30 millió forintban részesült.
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VÉGÉHEZ KÖZELEDIK AZ INTEGRÁLT 
KÓRHÁZFEJLESZTÉS

Hamarosan befejeződik a 

Csongrád Megyei Egészség-

ügyi Ellátó Központ Hódme-

zővásárhely–Makó integrá-

cióját támogató 3 milliárd 

forintot meghaladó európai 

uniós beruházás.

A makói és a hódmezővásár

helyi kórház összekapcsolását 

a fenntartó 2012ben döntötte 

el, melynek eredményeképpen 

jogilag egy közös intézménnyé 

kovácsolódott. Az azóta eltelt 

három esztendőben nagyon 

sok olyan előny és pozitívum 

megmutatkozott, amely egy 

ilyen integrációnak köszönhe

tő. Az ebből fakadó előnyök 

egyik hozadéka, hogy ekko

ra összegű forrást tudtunk re

alizálni a közös intézménynek. 

Gyakorlatilag mindkét kórház

ban olyan mértékű fejlesztés 

indulhatott el, amely hosszú 

távra a stabilitás és a fejlődés 

garanciái. A beruházás célja, 

hogy mind

két kórház

ban lehető

ség szerint 

t ö m b ö 

sítsük az 

ellátást. 

Erre azért van 

szükség, mert 

mindkét kórház 

pavilon jellegű 

és ez ma már 

nem állja meg 

a helyét sem 

az ellátás, sem 

a fenntartható

ság szempont

jából – mond

ta lapunknak 

Dr. Kallai Árpád 

főigazgató.

Hódmezővásárhelyen a kórház 

régi adósságát törlesztették a 

járóbeteg–szakrendelő felépí

tésével. Ez egy teljesen új épü

letben, a központi épület mel

lett, azzal szervesen összeköt

ve kapott helyet. Ennek révén a 

főigazgató szerint a betegutak 

lerövidülnek, hiszen a főépü

letben található a diagnosztika, 

amely nagyon sokszor igény

be veszi a járóbeteg–ellátást. 

A központi épületben a diag

nosztikai szárnyat teljesen fel

újították, ugyanis itt vannak a 

legköltségesebb, legmagasabb 

készültségi és szakmai színvo

nalat igénylő területek, úgy

mint a radiológia, a műtőblok

kok vagy az intenzív osztály.

Makón az intenzív ellátás je

lenleg egy semmilyen szem

pontból nem megfelelő tér

ben zajlik, így egy új intenzív 

osztályt létesítettünk a kór

ház egy korábban nem hasz

nált szárnyában. A város má

sik végén lévő régi tüdőgon

dozót a gazdaságos működés 

szempontjából integráltuk a 

radiológiához, ezáltal új kör

nyezetben tudunk megfele

lő szolgáltatást nyújtani. A já

róbeteg–szakrendelésnek na

gyon sok elemét megújítot

tuk. Itt még van tartozásunk 

a teljes felújításra, de dolgo

zunk azon, hogy ez mihama

rabb megvalósuljon. A takaré

kosság jegyében pedig a vér

adót a szakrendelőbe integ

ráltuk. Azt gondolom, ezekkel 

a fejlesztésekkel olyan szin

tű lépést tesz előre az integ

rált intézmény, amely a tér

ségben élők számára érezhető 

változást fog hozni a minden

napi életükben akkor, hogy

ha a kórházba be kell lépniük, 

vagy a járóbetegszakrende

lésre el kell menniük. A jövő

re nézve is vannak még terve

ink. Makón a járóbeteg–szak

rendelés teljessé tétele mellett 

egészen biztos, hogy a mű

tőblokkot fejlesztenünk kell, 

mert jelenleg olyan épület

ben van, ami erre alkalmatlan. 

Hódmezővásárhelyen a fek

vőbeteg ellátás kórtermi kö

rülményeit kell javítani, ahol 

a betegek fekszenek, ahol az 

elhelyezésük történik. Erre 

megvannak az elképzelése

ink, terveink. Ezek a következő 

feladatok, melyek egy modern 

kórház kialakítását célozták 

meg – fejtette ki a főigazgató.
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AGROTURISZTIKAI BEMUTATÓ KÖZPONT 
ÉPÜLT NAGYÉREN

Új látványossággal várja a te-

lepülésre látogatókat Nagy-

ér. A Marosháti Kistérség Tu-

rizmusáért Egyesület 32 mil-

lió forint európai uniós és 

kormányzati támogatásból 

alakította ki az Agroturiszti-

kai Bemutató Központot.

Nagyér képviselő–testülete 

 nyolc évvel ezelőtt döntött 

arról, hogy falusi turizmus

sal foglalkozik. Építettek egy 

30 férőhelyes diákszálláshe

lyet, egy alkotóházat, és a te

lepülést keresztező túraútvo

nalakat is kialakították. A köz

ség egy 200 főt kiszolgáló ke

mencével is rendelkezik, amely 

igen népszerű a vendégek kö

rében. Az Agroturisztikai Be

mutató Központ a helyi turisz

tikai kínálat bővítését szolgál

ja, mely az egykori falusi élet

be enged bepillantást.

Őshonos állatokkal szeretnénk 

benépesíteni az udvart, jelen

leg kacsákat, tyúkokat, libákat 

és birkákat tartunk. Az ideér

kező csoportok megtapasztal

hatják, hogy milyen is egy fa

lusi porta, hogyan működik. A 

főépületben állandó kiállítások 

lesznek, ahol többek között a 

helyi népművészek terméke

it és Tótkomlós közelségét fi

gyelembe véve a szlovákság 

hagyományait is bemutatjuk. 

Az agroturisztikai beruházással 

egy komplex szolgáltatást tu

dunk biztosítani az ideérkező 

látogatók számára – fejtette ki 

Lőrincz Tibor polgármester.

Ehhez kapcsolódóan célul tűz

tük ki egy vizes élőhely kialakí

tását, ugyanis a térségünkben 

nagyon változatos a madárvi

lág. Úgy gondolom, hogy min

den vizes élőhelyet, ami ed

dig természetes módon meg

volt, azt vissza vagy helyre kell 

állítani. Erre korábban nagyon 

sok törekvés volt Nagyéren is, 

például tavaly fejeződött be 

a Száraz–ér rekonstrukciója – 

tette hozzá a polgármester.

BIZTONSÁGOSABB ÉS ERŐSEBB           LETT A 47-ES SZÁMÚ FŐÚT
Elkészült a 47-es számú fő-

út Hódmezővásárhely és 

Orosháza közötti szakasza. 

Az út erősebb és biztonsá-

gosabb lett, párhuzamosan 

kerékpárút is készült. Közel 

20 kilométeren dolgoztak, 

a beruházás nettó 7,9 milli-

árd forint támogatásból va-

lósult meg.

Lázár János az út átadóünnepségén 

elmondta, kiemelt jelentőségű nem-

zeti célkitűzés, hogy minden megyei 

jogú város bekapcsolódjon a gyorsfor-

galmiút–hálózatba, ami hozzájárul a 

települések versenyképességének ja-

vításához és a munkahelyteremtéshez. 

Az utat Szél István (Fidesz–KDNP) 

székkutasi polgármester, Nagy Róbert, 

a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő 

Zrt. vezérigazgatója, Lázár János 

Miniszterelnökséget vezető minisz-

ter, a térség országgyűlési képviselő-

je, Almási István (Fidesz–KDNP) hód-

mezővásárhelyi polgármester és Tóth 

László, a Duna Aszfalt Zrt. ügyvezető 

igazgatója adták át.

A beruházó NIF Zrt. burkolaterősíté-

si és szélesítési munkálatokat vég-

zett. Megújult a Kakasszéki-csatorna 

feletti-híd, Székkutas belterüle-

tén 18 parkolóhelyet alakítottak ki, 

forgalomlassító szigeteket létesí-

tettek és korszerűsítették a busz-

öblöket. Az Algyő–Szeged közöt-

ti 7 km-es szakasz munkálatai no-

vember közepére befejeződnek, így 

már majd több mint 60 km hosz-

szan, 11,5 tonnára megerősített szé-

lesebb útburkolaton közlekedhet-

nek az autósok.  A Kormány kiemelt 

célja, hogy legkésőbb 2022-ig 4 sá-

vossá váljon a most felújított 47-es 

Szegedtől Debrecenig ugyanezen 

a nyomvonalon. Nagy Róbert, a NIF 

Zrt. vezérigazgatója elmondta: jövő-

re elkezdődhet a hódmezővásárhelyi 

és a nagylaki elkerülő út építése, va-

lamint a Hódmezővásárhely–Szeged 

közötti elővárosi vasút, a Tram–Train 

tervezése.
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TAROLT A KIRÁLYHEGYESI 
KANÁLKA AZ OMÉK-EN

A hetvenhetedik Országos 

Mezőgazdasági és Élel mi-

szeripari Kiállítás és Vásár 

egyik nagy nyertese a 

Tudásklaszter Nonprofit Kft. 

tradicionális értékek ter-

melőiskolája volt. A cég ál-

tal jegyzett Kanálka termék-

család három tagja is jogot 

szerzett a Kiváló Magyar 

Élelmiszer Tanúsító Védjegy 

használatára.

A Tudásklaszter Társadalom és 

Vidékfejlesztési Nonprofit Kft. a 

160 millió forintos európai for

rásból megvalósuló királyhe

gyesi helyi termék feldolgozó 

üzemét és tradicionális értékek 

termelőiskoláját idén tavasszal 

adták át. A cég a támogatásból 

egy 2013ban vásárolt romos 

polgárházat újított fel, mely

ben egy feldolgozó üzemet és 

egy oktatótermet alakított ki. A 

feldolgozó melletti földterü

leten egy bemutatókertként is 

funkcionáló kiskertészetet lé

tesítettek. A helyben termesz

tett zöldségekből részben sa

ját recept alapján itt készül

nek a Kanálka márkanéven 

csomagolt zöldségkrémek és 

gyümölcslekvárok.

A Földművelésügyi Minisz

térium és a Magyar Turizmus 

Zrt. Agrármarketing Vezér

igazgatósága által meghirdetett 

pályázaton a Kanálka is indult. 

A Kisvállalkozás által előállított 

termék kategóriában az OMÉK 

Élelmiszer Díjat a Tudásklaszter 

Nonprofit Kft. kapta az „almával 

és paprikával készített hagyma 

chutney” terméke elismerésé

ül. Az indoklás szerint a nyertes 

termék tökéletes példája a he

lyi alapanyagok, helyi munka

erővel, innovatív módon törté

nő felhasználásának. A Kanálka 

termékcsalád három tagja pe

dig a Kiváló Magyar Élelmiszer 

Tanúsító Védjegy használatá

nak jogát nyerte el. Ezek a ter

mékek a Pepperonetta, Sült 

fokhagyma rozmaringgal és a 

Hagyma chutney almával és 

kápiával. Úgy látom, nemcsak 

Király hegyesen sikeres ez a ter

mékcsalád, hanem az egész or

szágban. Gyakorlatilag olyan 

eredményeket tudnak már fel

mutatni, ami úgy néz ki, hogy 

megáll a saját lábán. Az sem 

mellékes, hogy Királyhegyes 

neve megjelent olyan helye

ken, mint az OMÉK. Ez nekünk 

sikerélmény, és csak gratulálni 

tudunk, hogy ilyen sikereket ér

tek el – mondta Horváth Lajos 

polgármester.

BIZTONSÁGOSABB ÉS ERŐSEBB           LETT A 47-ES SZÁMÚ FŐÚT
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1956-RA EMLÉKEZTÜNK

Térségünkben több hely-

színen emlékeztek meg az 

1956-os forradalom és sza-

badságharc eseményei-

ről, ezeket járta körbe Lázár 

János miniszter, térségünk 

országgyűlési képviselője.

A hódmezővásárhelyi Belváro

si Olvasókör minden nemzeti 

ünnepkor megemlékezést tart. 

Az olvasókör tagjai az 1956os 

forradalom és szabadságharc 

tiszteletére idén október 22

én a Cseresnyés Kollégiumban 

gyűltek össze. Az esten Lázár 

János országgyűlési képvise

lő mondott beszédet, melyben 

kiemelte, hogy több mint har

minc éven át azt sulykolták az 

emberekbe, hogy az 1956os 

forradalom és szabadságharc 

ellenforradalom volt, a magya

rok pedig nem hősök, hanem 

háborús bűnösök voltak.

Hódmezővásárhelyen az októ

ber 23ai programsorozat zász

lófelvonással indult a Kossuth 

téren. Ezt követően a Nagy Im

re sétányon folytatódott a köz

ponti megemlékezés, ahol Lá

zár János megkoszorúzta az 

ötvenhatos emlékművet. ’56 ra 

emlékeztek a Csúcsi Olvasó

körben a HONSZ és Hadigon

dozottak Hódmezővásárhe

lyi Egyesületének ünnepi köz

gyűlésén is.  2015. június 23án 

az országgyűlés a miniszter ál

tal előterjesztett törvénymó

dosítást fogadott el, amiben a 

hadigondozási ellátásra jogo

sultak körét kibővítette, amely 

a második világháború befe

jezésének 70. évfordulóján, 

2015. július 4én lépett hatály

ba. A Kormány így szolgáltatott 

igazságot azoknak a hadiözve

gyeknek és hadiárváknak, akik 

1938 és 1945 között vesztették 

el hozzátartozóikat.

A magyar állam, a magyar 

nemzet adósa Önöknek, és 

amíg ezt az adósságot le nem 

rójuk, addig nem zárhatjuk le 

véglegesen a hosszú husza

dik századot sem, amely így 

nap mint nap visszahúz minket 

a múltba. Akadályozza a hala

dásunkat, azt, hogy azok le

gyünk, akik a tehetségünk és a 

szorgalmunk révén lehetnénk – 

emelte ki az ünnepi közgyűlé

sen a miniszter.

Plakátkiállítással, filmvetítés

sel, iskolaszínpaddal és koszo

rúzással emlékeztek Makón 

az ötvenhatos eseményekre. 

Lázár János, a térség ország

gyűlési képviselője a „Volt egy

szer egy rendszerváltás” ke

rekasztal beszélgetés után a 

Csanád vezér téri kopjafák

nál tartott városi ünnepségen 

is részt vett, ahol elhelyezte a 

megemlékezés virágait. Lázár 

János ezután az algyői ünnep

ségen is tiszteletét tette.

Hódmezővásárhely, Nagy Imre sétány

Makó

Makó

Makó

Makó, Korona Szálló

Hódmezővásárhely, Cseresnyés Kollégium

Hódmezővásárhely, Csúcsi olvasókör
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FIDESZ TÁMOGATOTT 
AMBRÓZFALVA ÚJ POLGÁRMESTERE

Ambrózfalva Csirik Lászlót 

választotta meg elsöprő fö-

lénnyel polgármesterének 

az október 18-ai időközi vá-

lasztáson. Az új polgármes-

ter elődje példáját követve 

az önkormányzat kötelező 

feladatainak, a szociális, ok-

tatási, egészségügyi és kul-

turális rendszernek a meg-

felelő színvonalú működését 

tűzte ki célul. A választás előt

ti héten Lázár János lakossági 

fórumot tartott Ambrózfalván. 

A térség országgyűlési képvi

selője elmondta, Csirik Lász

ló a legalkalmasabb arra, hogy 

bizalmat kapjon az emberektől.

Ambrózfalva a tisztességes munkára, a szélsőséges 

gondolatoktól mentes politikára, a biztos fejlődésre és 

az összefogásra szavazott.

Ambrózfalva vasárnap időközi polgármester választást tartott, amelyen 

a függetlenként indult, de a Fidesz–Magyar Polgári Szövetség által is tá-

mogatott Csirik László elsöprő győzelmet aratott. Annak ellenére, hogy 

az 500 fős településre a Jobbik elnöke, Vona Gábor és alelnöke, Novák 

Előd is ellátogatott pártjuk jelöltje mellett kampányolni, Csirik László 

több mint háromszor annyi szavazatot kapott, mint jobbikos ellenfele, 

Farkasné Havrán Ildikó.

Fidesz–Magyar Polgári Szövetség közleménye

KORMÁNYABLAK NYÍLT MAKÓN ÉS HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN

Négyszázféle ügyet intéz-

hetnek egy helyen a makói-

ak és a vásárhelyiek októ-

ber közepe óta a megújult 

járási ügyfélszolgálatokon. 

Hódmezővásárhelyen a Já-

rási Hivatal új épületében 

működő új típusú kormány-

ablakokat dr. Juhász Tün-

de kormánymegbízott, Lázár 

János miniszter és Almási 

István polgármester adták át.

Közel 200 millió forintos ha

zai és uniós forrásból költözött 

új helyre a Hódmezővásárhelyi 

Járási Hivatal, és alakítot

ták ki benne az új kormány

ablakokat. Makón a teljes kö

rűen akadálymentesített, ok

mányirodai szolgáltatásokkal 

is rendelkező kormányablakot 

a városháza főépületében lé

vő Járási Hivatalban alakítot

ták ki 60 millió forintos költ

séggel. Évente 23 millió ügyet 

intéz 10 millió magyar. A 

Kormányablak Program ered

ményeképpen a jövő év elejé

re az országban összesen 278 

helyszínen lesz elérhető az 

egy helyen történő ügyintézés. 

Gyors, hatékony és ügyfélba

rát lesz az ügyintézés – ezt dr. 

Juhász Tünde kormánymegbí

zott mondta az átadó ünnep

ségen. Az sem mindegy, meny

nyi pénzt hagyunk ott, ha hiva

talos ügyeinket intézzünk, ezért 

2016. január elsejétől 10 mil

liárd forinttal csökkenti a kor

mány az eljárási illetékeket – je

lentette be Lázár János minisz

ter a hódmezővásárhelyi meg

nyitó ünnepségen.
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„Szocialista bűnszervezet lo-

pott el egymilliárdot a ma-

kóiak zsebéből, ez felhábo-

rító!” – jelentette ki Farkas 

Éva polgármester, a Makói 

Víziközmű Kft. átvilágításá-

ról szóló tájékoztató vitájá-

ban, azon a szeptember vé-

gi testületi ülésen, amelyen 

arról döntöttek, hogy a vizs-

gálat eredményét átadják a 

nyomozóhatóságnak. A pol-

gármester hozzáfűzte még: 

– Most kezdem tisztán látni, 

hogy annak idején Medgyesi 

Pál vezérigazgató miért nem 

akarta december 31-éig be-

fejezni a cég végelszámo-

lását és miért nem adta át a 

független könyvvizsgálónak 

azokat a dokumentumokat, 

amelyeken feketén–fehéren 

láthattuk volna mindany-

nyian döntéshozók, hogy a 

cég további sorsáról hogyan 

döntsünk. Most válik vilá-

gossá, mi volt az, amit való-

ban takargatni kellett.

Czirbus Gábor alpolgármester 

a közgyűlésen felsorolt néhány 

olyan céget, amelyeket azért 

hoztak létre, hogy azoknak ki

szervezzék a jól fizető mun

kákat. Így például az AQUA–

Komplex Kft., a Reparátor 99 Bt. 

és a Vízcsepp–98 Bt. Ezek ese

tében szerinte megállapítha

tó, hogy rokonok, sógorok–

komák és jó barátok gazda

sági társaságai ezek, hiszen 

valamennyiben a vízmű dolgo

zóinak az érintettsége is fellel

hető. Az AQUA–Komplex Kft.t 

maga a vezérigazgató alapí

totta 1993ban, és a munka

társainak adta át menet köz

ben. Ide történtek a kiszerve

zések folyamatosan. Az is lát

ható, hogy 2006–2013 között 

ez a három cég 310 milliót vitt 

el a Víziközmű Kft.től.

Arról már korábban, a nyár ele

jén írtunk, hogy az átvilágí

tást végző könyvvizsgálói vé

lemény szerint több pénzügyi 

szabálytalanság is történt a 

cégnél: a kft. nem számolt el 

a tulajdonosoknak a gazdál

kodásáról, nem volt üzleti ter

vük. Az osztalékfizetésről szó

ló döntésnél nem tájékoztatták 

a társulás tagjait jelentő önkor

mányzatok polgármestereit ar

ról, hogy 2011–2014 között je

lentős vízdíjtartozást görge

tett maga előtt a cég, amely  

2014re – értékvesztéssel 

együtt – 109 millió forintot je

lentett. Emellett a cég minden

féle dokumentált tulajdonosi 

jóváhagyás nélkül évente több 

mint százmillió forintot fizetett 

ki jutalomként, prémiumként.

Czirbus Gábor, a Fidesz ma

kói szervezetének elnöke a 

közgyűlést követő napon 

Weszelyné Véghseő Henriettel 

közös sajtótájékoztatójukon 

arra hívta fel a figyelmet, hogy 

a Makó Térségi Víziközmű 

Kft.t 1993ban azzal a cél

lal hozták létre, hogy a térség

ben élőket segítsék, szolgálják, 

nem pedig azért, hogy az ext

raprofitot termeljen, amelyet 

később szét tudnak osztani 

egymás között. Elmondta még, 

a víziközmű 2006 és 2014 kö

zött több mint 750 millió forint 

jutalmat és prémiumot fize

tett ki, amelynek 55 százaléka 

– körülbelül 410 millió forint – 

16 ember zsebébe vándorolt az 

ott dolgozó 120 emberből. Ezt 

egészen elképesztőnek tart

ja Czirbus. Ráadásul Medgyesi 

Pál vezérigazgatóként önma

gának szavazott meg jutalmat, 

pedig az a taggyűlés feladatkö

rébe tartozott volna.

Nagyon sajnálom azokat a víz

mű dolgozókat, akiknek az éves 

keresete jutalommal, minden

nel együtt bruttóban az egy

millió forintot sem haladta meg, 

míg a menedzsment ebben az 

időben több millió forintot tu

dott zsebretenni. Tavaly októ

ber óta a cégvezetők 350 ezer 

forintot keresnek Makón, és 

sem prémium, sem jutalom 

nem jár nekik. Ezzel szemben 

Medgyesi Pálnak már évek

kel korábban havi 750 ezer fo

rint volt a fizetése, gépjármű–, 

telefon– és internethasznála

tot is kapott, de többmilliós ju

talmakat is adott önmagának. 

A prémium kifizetésekkel kap

csolatban azt sajnálom, hogy 

a felügyelőbizottság elnöke és 

Buzás Péter, aki az önkormány

zatot képviselte, miért nem tet

tek ez ellen semmit, és miért 

hagyták ezt? Holott nagyon sok 

mindenről tudomásuk volt, hi

szen a felügyelőbizottság el

nöke tett mindig javaslatot arra, 

Az elmúlt napokban a Makói VTV vendége volt Medgyesi 

Pál, a Makó Térségi Víziközmű Kft. volt vezetője, aki elő-

ször állt a nyilvánosság elé az ügyben. Medgyesi szerint 

minden szabályszerűen működött a cégnél, és egyáltalán 

nem történtek indokolatlan kifizetések.

Buzás Péter volt polgármester hallgat az ügyben, bár nem 

kizárt, hogy a Demokratikus Koalíció zártkörű évértékelő-

jén egyeztettek ez ügyben. Mint köztudott, a helyi pártok 

közül egyedül a DK szólalt még meg, és vehemensen véd-

te a magas prémium és jutalom kifizetéseket, valamint in-

dokoltnak tartották a térség legmagasabb makói vízdíját.

MOST MÁR VILÁGOS, MIT KELLETT TAKARGATNI
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PITVAROS AZ ENERGIA–ÖNELLÁTÁS ÚTJÁN 
INTERJÚ RADÓ TIBOR POLGÁRMESTERREL

Pitvaros évek óta élen jár a 

megújuló energia felhasz-

nálásában. Radó Tibor pol-

gármester szerint a tele-

pülés rengeteg potenciál-

lal bír, melyek többségét az 

elmúlt öt évben sikeresen 

kiaknázták.

2010 óta irányítja Pitva-
ros mindennapjait. Ho-
gyan látja most a telepü-
lés helyzetét?

Úgy látom, jó irányba halad a 

település fejlesztése, a lakos

ság is próbálja értékelni a tö

rekvéseinket. 2010ben nagy 

elvárásokkal kerültem ide. 

Nekem nagyon fontos elkép

zelésem volt, hogy energeti

kai fejlesztésekben lehetőleg 

élen járjunk a térségben. Két 

ütemben öt intézményt tud

tunk ellátni napelemekkel, és 

ezeken keresztül a teljes ener

giafogyasztást már saját meg

termelt villamos energiával 

biztosítjuk. Kettő intézmény

ben üzemel napkollektoros–

hőszivattyús fűtési rendszer, 

emellett az önkormányzatban 

és az óvodában biomassza ka

zánokat létesítettünk. Büszke 

vagyok arra, hogy 2013ban 

egy KlímaSztár díjat nyer

tünk ezeknek a beruházások

nak köszönhetően. Jövőképet 

kell teremtenünk a telepü

lés lakosságának, jövőt a tele

pülésnek. Jelenleg egy rend

szerváltáskor épített víztáro

zó sorsáról próbálunk gon

doskodni, emellett a Szegedi 

Tudományegyetemmel sze

retnénk egy közös projekt

ben részt venni, mely so

rán mezőgazdasági hulla

dékokat, erdészeti hulladé

kokat kívánunk hasznosítani. 

Növénytermesztésben és állat

tenyésztésben is vannak ered

ményeink. Terveink között 

szerepel a földterületeink nö

velése, hogy több területen 

tudjunk gazdálkodni. A tele

pülés létfontosságú kérdésé

nek tekintem, hogy egy új épí

tésű, lehetőleg passzívház stí

lusú épületbe tömbösítsük az 

orvosi rendelőt, a fogásza

tot, a gyermekjólétet, a védő

női szolgálatot a hozzátarto

zó szolgálati lakásokkal. Most 

régi és egymástól elkülönülő 

épületekben vannak ezek az 

intézmények, melyek üzemel

tetése gondot okoz az önkor

mányzat számára. Remélem, 

hogy a most nyíló megyei fej

lesztési terveknek megfele

lő pályázatokon sikeresen tu

dunk pályázni.

A sok feladat mellett ho-
gyan lazít, kapcsolódik ki?

Munkamegszállott vagyok, a 

kikapcsolódás egy kicsit távol 

áll tőlem. Hétköznap szinte 

éjszakába nyúlóan dolgozom. 

Úgy érzem, hogy ez nemcsak 

egy munka, hanem egy hiva

tás. Szeretem csinálni, még 

hogyha nehéz is. A legkisebb 

eredmény is felvillanyoz any

nyira, hogy megérje foglal

kozni vele. Ugyanakkor imá

dom hétvégente a Forma–1 

futamokat nézni, mert a mun

ka mellett valamennyire fel 

tud tölteni, ki tud kapcsolni.

MOST MÁR VILÁGOS, MIT KELLETT TAKARGATNI
hogy emeljék a vezérigazga

tó extra magas fizetését, és 

szavazzanak meg neki minél 

több prémiumot. – mutatott rá 

Czirbus Gábor, majd így folytat

ta: – Marosvári Attila, a felügye

lőbizottság volt elnöke a szer

dai testületi ülésen elmond

ta, hogy ők ezekről nem tud

tak. Úgy gondolom, hogy a havi 

70 ezer forintos felügyelőbi

zottsági tagsági tiszteletdíj mel

lett kicsit alaposabban bele le

hetett volna nézni a cég dolga

iba. A Fidesz helyi elnöke végül 

felszólította Marosvárit és Buzás 

Péter korábbi polgármes

tert is, hogy álljon nyilvános

ság elé az ügyben. Weszelyné 

Véghseő Henriett a sajtótájé

koztatón kijelentette, hogy a 

cég előkerült számlái egy ré

szét szabálytalanul állították 

ki. Volt olyan, amelyet előbb 

fizettek ki, mint ahogy azt 

egyáltalán kiállították, de van 

olyan is, amelyet egy cég ré

szére kiállítottak, majd arra egy 

másik cég bélyegzője került. 

Az elvégzett munkák utáni tel

jesítményigazolások pedig hi

ányoznak a szerződések mel

lől. Végül Weszelyné felszólí

totta azokat az embereket, akik 

érintettek az ügyben, például a 

volt igazgatót, Buzás Péter volt 

polgármestert, de a FEB elnö

két is, álljanak ki a nyilvános

ság elé és magyarázzák meg, 

mi történt éveken keresztül a 

Makó Térségi Víziközmű Kft.

nél. Emellett felkérte az ügy

ben hallgató pártokat is, nyilat

kozzanak az ügyről.
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KÖZEL 800 MILLIÓ FORINTBÓL 
ÚJ VÍVÓCENTRUMOT AVATTAK HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN

Átadták az ország legkorsze-

rűbb regionális vívócentru-

mát Hódmezővásárhelyen. 

Az 1700 négyzetméte-

res, 12 versenypástos, mo-

dern találatjelző rendszer-

rel felszerelt kétszintes lé-

tesítmény kialakítását a ma-

gyar kormány több mint 655 

millió forinttal, a Magyar 

Vívó Szövetség és az Emberi 

Erőforrások Minisztériuma 

további 50–50 millió forint-

tal támogatta.

A Magyar Vívó Szövetség 

Suli Vívás programjának má

sodik legnagyobb bázisa 

Hódmezővásárhelyen műkö

dik. A helyi Csomorkány Vívó 

Sport Egyesületnek 42 iga

zolt versenyzője van, ezen

felül 400 gyermek ismerke

dik a sportággal a minden

napos testnevelés részeként. 

Az általános iskolai vívások

tatásban résztvevő gyere

kek felszerelését a Magyar 

Vívó Szövetség támogatásá

ból vásárolták, emellett okta

tásuk is ingyenes. Az épület

A JÖVŐ DIÁKJA TÁBLAGÉPEN TANUL

Füzetek és könyvek nélkül, 

kéziszámítógépen tanulnak 

azok a diákok, akik részt vet-

tek az egyik hazai mobilszol-

gáltató Hipersuli programjá-

ban. Elektronikus tananya-

got 350 diák tesztelhetett a 

projekt részeként. 

A Hipersuli program a jövő di

ákjait nevelheti ki. Ők lesznek 

azok, akik már könyvek és füze

tek nélkül, egyetlen kézi számí

tógéppel ülnek majd az órákon, 

tanulnak és írják a házijukat. Az 

internet biztonságos használa

tát is oktatják nekik, azok a pe

dagógusok, akiket speciálisan 

erre az oktatási módszerre ké

peztek ki.

A hódmezővásárhelyi Németh 

László Gimnázium és Általá

nos Iskolában 100 diák pró

bálta ki ezt a fajta oktatá

si módszert. Az eredmények

ről tájékoztatta a sajtót Lázár  

János minisztert, országgyűlé

si képviselőt, Czunyiné Bertalan 

Judit köznevelési államtitkárt, 

Christopher Laska, a programot 

elindító Telenor cég magyaror

szági vezérigazgatója. Elhang

zott, a kormány nagy hangsúlyt 

fektet a digitális kompetenci

ák fejlesztésére, az oktatás szín

vonalának növelésére. Ehhez a 

következő években legalább 

egymilliárd eurós támogatást 

biztosít az Európai Unió. A Hi

persuli program a Miniszterel

nökség, az Emberi Erőforrások 

Minisztériuma az Oktatáskutató 

és Fejlesztő Intézet közreműkö

désével jöhetett létre.

„Egyetlen egy tehetség itt 
nem tud elkallódni, mert 

minden gyereknek van 
valamihez tehetsége. Amit 
Vásárhely kínál és ajánl, az 

megnyugtató lehet a szülők 
számára és hosszú távon is 

a gyerekek számára.”

„Aki vívó volt, örökre megtanulja az ellenfelet tisztelni, örökre 
megszokja, hogy a meccs előtt tisztelegni kell, és a meccs után, 
ha győztes vagy, ha vesztes vagy, kezet kell fogni.”
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GYERMEKBARÁT TELEPÜLÉS DÍJAT 
KAPOTT HÓDMEZŐVÁSÁRHELY

Az Emberi Erőforrások Mi-

nisztériuma és az UNICEF 

Magyar Bizottság Alapítvá-

nya által először meghirde-

tett pályázaton Gyermek-

barát település díjat nyert 

Hódmezővásárhely.

A Gyermekbarát telepü

lés díjra összesen 27 telepü

lés önkormányzata pályá

zott, melyek közül csak hár

man nyertek: Cigánd, Óbuda 

és Hódmezővásárhely. Az el

ismeréseket Schanda Tamás 

ifjúságpolitikáért és esélyte

remtésért felelős helyettes 

államtitkár, Danks Emese, az 

UNICEF Magyarország ügy

vezető igazgatója és a díjat 

odaítélő bizottság tagjai ad

ták át. Hódmezővásárhely el

sősorban az oktatás átalakí

tása és a szegregáció meg

szüntetése miatt érdemelte ki 

a Gyermekbarát település dí

jat és a vele járó 2 millió fo

rintot, melyet Kószó Péter 

alpolgármester vehetett át 

Budapesten, a Művészetek 

Palotájában.

Nem egy ideális álmot pró

bálunk elképzelni, hanem 

pontosan azt, hogy a telepü

lések amennyire lehet, von

ják be a gyerekeket az őket 

érintő döntésekbe, a jövő

re tekintettel. Olyan dön

tések szülessenek, me

lyek a javukat szolgálják. A 

résztvevő önkormányza

tok mindegyike elkötelezett 

a gyerekjogok helyi védel

me iránt. Ugyanakkor ez a 

díj egy hosszabb távú, fenn

tartandó folyamat első állo

mása csupán, annak érdeké

ben, hogy egy település va

lóban gyermekbaráttá váljon 

– mondta Danks Emese, az 

UNICEF Magyarország ügy

vezető igazgatója az átadási 

ceremónián.

Mi nem pályázatot írtunk az 

UNICEF magyar bizottságá

hoz, csak egész egyszerűen 

leírtuk azt, amit a legfiatalab

bakért, a gyermekekért tesz 

Hódmezővásárhely önkor

mányzata és tesznek az ah

hoz csatlakozó intézmények 

– nyilatkozta Kószó Péter 

alpolgármester.

ben a vívók mellett az ökölví

vók is helyet kapnak, továbbá 

fallabda pályákat, rekreációs 

részleget is kialakítottak.

Azt gondolom, hogy amikor 

az adófizetők pénzét költi a 

kormányzat, jól teszi, hogyha 

gyerekekre, a jövő

re, a lehetőségek

re költi, és jól te

szi, hogyha a ma

gyar sport szá

mára megfelelő 

lehetőségeket biz

tosít – fogalmazott 

a Vívócentrum át

adóján Lázár János, 

a térség ország

gyűlési képviselője.

Aki vívótermet épít, 

az komoly részt 

vállal a város gyer

mekeinek neve

léséből. A vívás az 

a sportág, amely talán a leg

többet hozzátesz egy ember 

egyéniségéhez – hangsúlyoz

ta Schmitt Pál, a MOB tiszte

letbeli elnöke, volt köztársa

sági elnök, kétszeres olimpiai 

bajnok párbajtőrvívó. Ilyen lett

Ilyen volt
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A székkutasi Sportcentrumban kü

lönleges sportnapot rendeztek, 

melynek célja az egészséges élet

módra és a sportolásra nevelés volt.

A program reggel közös biciklizés

sel indult, azután Bagi Mátyás funkci

onális tréner cross–training edzésén 

mozgathattak meg minden izomcso

portot a sportolni vágyók. A nap to

vábbi részében a szervezők játékos 

gyermekjógával és Hot Iron súlyzós 

edzéssel várták a székkutasiakat. A 

sportnap zárásaként szülők és gyer

mekek izgalmas családi vetélkedőn 

mérettették meg magukat. Az egész 

napos rendezvényen a 8 évestől a 80 

évesig, mindenki megtalálta a neki 

leginkább tetsző mozgásformát.

Hatalmas tömegeket mozga-

tott meg térségünkben októ-

ber 16-án az EVP–Egészség-

fejlesztési Iroda figyelem-

felhívó akciója. Az emlőrák 

elleni küzdelem jegyében 

szervezett egészségkerék-

pározást Hódmezővásárhe-

lyen már hetedik alkalommal 

indították útjára.

A hódmezővásárhelyi Kossuth 

térről induló több száz kerék

párosból álló menet az emlő

rák megelőzésével kapcsola

tos szűrővizsgálatok fontos

ságára hívta fel a figyelmet. A 

mozgalomhoz már második 

alkalommal Mártély, Mind

szent és Székkutas települé

sek is csatlakoztak. A Hód

mezővásárhelyi Kistérségben 

összesen 569 fő vett részt, 

Hódmezővásárhelyen 318an, 

Mártélyon 54en, Mindszen

ten 70en, Székkutason 127

en regisztráltak. A Makói Kis

térségben első alkalommal 

mintegy 600an kapcsolód

tak be a programba a Makói 

Kistérségi Egészségfejlesztési 

Iroda szervezésében, Makón 

250en, Óföldeákon 130an, 

Apátfalván 110en, Kiszom

boron 38an és Pitvaroson 

30an. Ezzel a látványos ese

ménnyel kívánjuk felhívni a fi

gyelmet arra, hogy valóban 

törődnünk kell saját egészsé

günkkel. Jó érzés látni ezt a 

több száz embert együtt ke

rékpározni, hiszen itt min

denki egy fontos cél érdeké

ben teszi meg ezt a néhány 

kilométert – mondta Dr. Kal

lai Árpád, a Csongrád Megyei 

Egészségügyi Ellátó Központ 

Hódmezővásárhely–Makó 

főigazgatója.

Folyamatosan bővül a térség kerékpárút–

hálózata. Augusztusban adták át a 241 mil

lió forintból megvalósult Kiszombor–Makó 

közötti új kerékpárutat. A 47es főút fel

újításának részeként októbertől biztonsá

gos körülmények között kerékpározha

tunk Hódmezővásárhely és Orosháza kö

zött. A Szeged–Algyő közötti szakaszon is 

épül kerékpárút, továbbá a 126 millió forint

ból megvalósuló Csanádpalota–Kövegy kö

zötti kerékpárút munkálatai is elkezdődtek.

TÖBB MINT EZREN TEKERTEK AZ EMLŐRÁK ELLEN

EGYÜTT SPORTOLT SZÉKKUTAS


